

လိက်ပိုဆ်းအာပ်,လုမ်းတူင်,ဂူင်းဂူင်းတီး

ဝခင်းထိ 23/08/2016

လုမ်းတူင်,ဂူင်းတီးယိုခင်းထိုင်လုင်ပွင်ထိုင်မာခင်း- ဆမ်.ခူင်းဆမ်.ကမ်,လုံ.တၢ,ခါ

လုမ်းတူင်,ဂူင်းဂူင်းတီးလတ်းပာင်သပ်းလိုင်ခာပ်,ဆင်းမိုင်းဂွန်,လိုင်ထီးမိုင်းဆမ်.ပိုဝ်းတၢ,ပိုတ်,ကူင်းလၢတ်းခေ တာင်းမီးကူင်းလုံဂိုဝ်,ဂပ်းဂါခင်ဂျာင်ဂိုခင်းလပ်.လပ်.တၢ,သၢင်းခါခိုင်ခေမးဆမ်.ခူင်းတီးတိုက်.ပိခင်ပာင်တိုက်းသိုက်း သိုဝ်ဆင်းထိုင်တီးပွတ်းဂွင်,တၢ,ကပ်းဖိုးဖျါ.ဂိုင်းဆမ်.သုင်,ကွန်,လုမ်းမိုင်းခေ,။

လံလုင်ပူခင်းမးခေ.ခွမ်းပခေဒီးဂါးတဂူင်းခါးခါ.ကခင်လုင်ပွင်ထိုင်မိုင်းခေ,ပိခင်လဝ်းခွင်ခတ်းထိုင်ခိုင်သၢင်းလွမ်း ဆင်,ဖိခင်ဂါခင်တၢ,သၢင်းခါခိုင်ခေကခင်ဂိုင်းဖိုးဖျါ.မီး 1,200 မီးဂါးဝတ်းသေယူ,ဆင်းပိုခင်း.တီးဂိုမ်ထိုင်ပိခင် ကွင်; တီးကခင်တိုက်.မီးပာင်တိုက်းသိုက်းသိုဝ်ဆင်းခေ;သိုက်းလုင်ပွင်ထိုင်မာခင်းခေ;လုမ်းယိပ်းဂွင်;ဂါင်, လၢင်းခိုင်းလံ လံလုမ်းယူ,ခါးတၢင်းတူင်းသေကွင်;တီးခေသၢင်းခါခိုင်.ခါးတၢင်းကွင်,သမ်.မီးလုမ်းဂိုတ်းယိုဝ်းကိခင်ဂိုင်းယုံ, လုင်တပ်.သိုက်းမိုင်းဝခွမ်.ဂျုမ်း UWSA ကခင်ဂါခင်ဂိုတ်းယိုဝ်းလၢင်းတိုက်,ခေ;ပိုတ်းယိုဝ်းဂခင်လံ;။

ဆင်းခေ;ပာင်တိုက်းသိုက်းသိုဝ်လုင်ဆမ်.ခွမ်းပခေဒီးသခွင်မီးမိုင်းထီခင်းကိခင်းဂိုခင်းခေ;ယိုဝ်းရိုင်ခေ;ပူင်းလေခ သိုခင်းမိုင်းကေ;သေတြေးရီးယးAustralia's Snowy Mountains Engineering Corporation (SMEC) ခပ်သမ်.ခိုင်လုင်ထတ်းတူင်းလွင်;တုမ်.တိုဝ်.တၢင်းသခေ;လုင်;တူင်,ဂူင်းဂူင်း(ESIA)တွမ်းတၢ,ခါခိုင်ခေ လပ်.လပ်.။ တိုခင်းလိုင်;လိုင်;တၢ,ပိုဝ်းတၢ,ငိုင်းခေ;လွင်;ဂူင်းမိုင်းဆင်းပိုခင်း.တီး; သၢင်းခတ်းခေ;ဂျမ်းတၢပ်; ဂါခင် ESIA ခပ်ပီဂါ။ ဆင်,ဂိုဝ်ခါဆမ်.ခူင်းကခင်ခေ,ယူ,ပးလင်တၢင်,ကခင်ပေးလၢင်းခိုင်း;ခါးခေ.ယပ်.။ ခါကခင် ယုံ, သုတ်းပိခင်ခါမိုင်းတူင်ထိုင်တီးပွတ်းလၢခင်း။

ပိခေ.လုမ်းSMECခပ်ကမ်,လတ်းဂိုတ်းပာင်ဂျုပ်.ထုင်;ဂူင်းမိုင်းယုံ,လုင် မိုခင်းတီးတူင်;တီးသေကမ်,ဂးမိုင်း; ဂိုတ်း တီးတၢင်.ယၢခင်းဆမ်. ခပ်ဂိုင်.ဂါင်.ဂူင်.ဂူင်းမးခိုခင်းပာင်ဂုမ် ကွင်တၢင်း (2-3) လုင်;မိုင်းဂူင်း။

ယွခေ.ပိုခင်းမီးခာပ်,ဂိုဝ်,လုင်; ပာင်ယင်,ဂါင်လုံဂူင်းမိုင်း လွင်;ခါခိုင်ခေကခင်လုမ်း SMEC ခပ်ဂိုတ်းခခေ. ဂျုပ်,ကွန်,ယပ်.ဂေ; ဂူင်းမိုင်းဆင်းပိုခင်း.တီး; ခွမ်းတုမ်ဂခင် တၢ,သၢင်းခတ်းခါခိုင်.ယပ်.။

မိုင်းဝခင်းထိ 05/08/2016 ခခေ.ဂူင်းမိုင်းဆင်းပိုခင်း.တီး; (9)ဂိုင်, ဆင်းတူင်,ဝိုင်းတၢင်.ယၢခင်း ကိခင်ဂိုင်းမွန်; 250 ဂျုမ်းတၢင်းတိုခင်းခွင်; /ခွင်;တိုခင်းပး,တီး,ဂျုပ်သိုဝ်သေ ကွင်ခခေဂါင်လုံ သၢင်းခတ်းခါယူ,ယပ်.။

မိုဝ်းဝ်းထီ 21/08/2016 အခင်းဂေးဂူခင်းဝါခင်းလခင်းဟူးခမ်းမွှ်း 60 ဂေး လိုဝ်းလုဂ်းမးတီးဂျုဝ်ပာင်၊ ဂူခင်းလုင်တောင်ယာခင်းသိခင်းဝါလေးလးသီဝ်းပးလိမ်ဟွင်းတိခင်းပးတီးဂျုဝ်သိုဝ်သမ်ဂေးလတ်းပာင်သမ်ခတ်း ဟံထီခင်းခင်းသိခင်းဝါယုယဝ်။

ခွတ်းသေလိမ်းမီးလုံလွင်းဟံတေသင်းဂွံးမီးပာင်တိုက်းသိုက်းသိုဝ်းလေးဂိုတ်းဂွံးဂူခင်းမိုင်းလိမ်းဂျုခင်းယေးတီးယု၊ တခင်းသင်းယဝ်ဂူခင်းဝါခင်းဂူခင်းမိုင်းယင်းလိမ်းလွမ်ဂူဝ်လွင်းဟံတေတိဂ်၊ ယုဂွပ်းဝးယုခင်းပိုခင်းတီးကိုင်၊ သခင်း၊ (ဟိခင်းလိခင်းဝါ)လေးခမ်းခွင်း။ ဂျုဝ်ပာင်၊ ဝိင်းဝခိတ်းတေလုးလွင်းတုမ်တိုဝ်ယွခင်းဟံခွင်ဟေသေပူခင်းမး ပံ၊ ဂိုခင်းဂေးလင်၊ ဂျုလိမ်းဂျုဝ်ထုပ်းလုးဟေးခမ်းထုမ်းလေးကိုင်၊ သခင်းလိလိပွဂ်း လိဝ်ခင်းပူခင်းမးခိ။ ဂျုဝ် ပာင်၊ ခိယု၊ ခိုဝ်သိခင်းသိုကိုင်၊ သခင်းခမ်းတိုင်ခင်းယဝ်။

ခမ၊ လိဂိုတ်းယိုတ်းပိတ်းဟိခင်းဂါခင်းတု၊ သင်းဟံခိုဝ်ခမ်းခမ်းခွင်း/ခုခင်းယုခင်းခင်းဂွပ်းဝးမီးဟေးကိုင်၊ သခင်း၊ ခခင်းယဝ်။

ခင်းခင်းတင်းကွခင်းခင်းခင်းကွင်း၊ သမ်းသုဂျီ၊ တေဂျု၊ လေးယိမ်းမိုင်းခင်းပူခင်းခိဂူလုးလုင်ပွင်လိုင်၊ မခင်းမ ခင်းခင်းသမ်ပေးပိုခင်းဟေဝ်၊ ဝးတေသိုဝ်၊ သင်းဟံခိုဝ်ခမ်းခမ်းခွင်းပိုဝ်းတု၊ ဂွံးဂူခင်းမိုင်းပေးလိမ်းလုံဟံးဟုခိ ယဝ်။ ဂူလုးဂးဂိုင်းဟံးဟုဂ်းခမ်းခမ်းခင်းတေကိတ်၊ ကွတ်၊ တီးဟိခင်းဂါခင်းဟံဂျု၊ ကခင်းတင်းမူတ်းပိခင်းခွမ်းပခိခင်းခမ၊ သင်းလိုဝ်းခင်းတိုခင်းတေသုင်၊ ကွတ်၊ လုမိုင်းဂိုမ်းဂွမ်းဂူလုး။

လိမ်းခိုဝ်းသိင်ဟူးတူင်တိုခင်းဟံ၊ ခွင်းဟိုင်တိုခင်းသဟေဝ်လတ်းဝး” ဟွင်းပိုခင်းကွခင်းခင်းပာ်းတုလုးဟံမိုတ်း လုင်၊ ယု၊ ခခင်းမခင်းသမ်လုဂ်းခိခင်းခင်းပခင်းခမ၊ လပ်လပ်” ဂွမ်းခးလွမ်ဂူဝ်ဝးမခင်းမီးလွင်းတေ၊ ဂး၊ တေ၊ ဂျုဝ် ဂခင်း တေခင်းယဝ်” ဝးခိ။

မိုဝ်းဝ်းထီ 17/08/2016 အခင်းတူင်၊ ဝင်းဂူခင်းတီးလိမ်းလိမ်းယိုခင်းထိုင်ခင်းကွင်း၊ သမ်းသုဂျီ၊ သေ တိုက်း သူခင်း မခင်းခင်းဂွံးယုပိတ်းဟိခင်းဂါခင်းဟံခိုဝ်ခမ်းခမ်းခွင်း။ ခဝ်ဟုခင်းတိုခင်းဝးလွင်းယု၊ တီးဟံ၊ လိဝ် သေခါ ခမ၊ ခခင်းခွင်းကခင်းပိခင်းသိုလုတ်းဂူခင်းဂိုမ်းမိုင်းခပ်လခင်းခင်းမိုင်းဂျုမးတုမ်မခင်းပွတ်းကွတ်၊ ခခင်းတေဂိုတ်းဂွံး ခဂ်းဂါခင်းလွင်းခမ်းယိခင်းခမ်းခိခင်းခင်းခင်းဂူလုးခိယဝ်။

လိမ်းခိုဝ်းသိင်လတ်းဝး “သင်ဝးခမ၊ ခ်းယု၊ ဂျုမးသင်းလွမ်းမိုင်းဂျုမးတုမ်မခင်းဂတ်းဂတ်းယိခင်းယိခင်းယု၊ ထိုင် ဂွမ်း သင် ခမ၊ သမ်တေသိုဝ်၊ ပခင်းဂိုင်းသူခင်းဂီးဂွံးဂိုတ်းဟံကခင်းဂူခင်းမိုင်းကမ်းဂျုမးလုမ်းတွမ်းလေးကခင်းတေပိခင်း ဂါခင်းသူခင်းဟံးသိုက်းသိုဝ်ခင်းယု၊ ဂိုတ်းသင်?” ဝးခိ။

(ပိုဆင်းဂ်ပ်း "ဂ်ဝ်းဂပ်းဖေအွင်ဖေ" ငလးလိဂ်းလုမ်းတူင်,ပူင်းဂူဆင်းတီး 26 လုမ်းယိုဆင်းထိုင်ဆင်းကွင်,သါဆင်းသုဂျီ,
ဆဆ်. ခပ်းတူလ်းလံးတီးဝ်းသါး www.shanhumanrights.org)

ဂပ်းသိုပ်,တွင်းထမ်

လမ်းခိုင်းသိုင် +6681-6722-031 +95 92 6436 2973

ဆင်းလမ်တွင်း +6681-630-6655

လမ်းဂျေသိုင် +66 62- 941-9600